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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi –e a Kormány a „szociális, bentlakásos 
otthonok” intézményi férőhelyeinek bővítését?" 

Egyre nagyobb igény mutatkozika a szociális otthonok férőhelyeinek bővítésére, hiszen növekszik a
számuk azoknak, akik rászulnak az idősellátásra, melynek egyik formája a szociális otthonokban 
történő gondozás, illetve hosszabb-rövidebb ideig kórházi ellátás igénybevétele. Például Komló 
városában, a kórházban 51 krónikus belgyógyászati ágy, 30 ápolási ágy van. Természetesen állandó 
telt házzal működik, körülbelül 30 ember évek óta életvitelszerűen itt él. Sajnos ezeket az 
embereket nincs hova elhelyezni, mert a komlói szociális otthonok maximális férőhely-
kihasználtsággal működnek, így körülbelül két év a várakozási idő. Jelenleg a várakozók száma 
megközelíti a 200 főt. Míg a szociális otthonok normatívája egy évben közel 700 ezer forint, addig 
a krónikus belgyógyászati vagy ápolási osztály 7 ezer forint/nap ellátást kap, ez 2,6 millió forint 
éventte. Pedig az otthonok jóval magasabb szintű szolgáltatás nyújtanak, hiszen van például 
pszichológus, gyógytornász, magasan képzett programszervező.

Ezenkívül ellentétben az egyházi fenntartású szociális, egészségügyi, oktatási intézmények 
magasabb normatív támogatást, illetve elkülönített támogatásokat kapnak. Tehát ez is azt mutatja, 
hogy valójában ez a magasabb finanszírozás az, amelynek segítségével jól megszervezhető az 
ellátás. Az állami önkormányzati fenntartásúaknak is meg kéne kapni ezeket az összegeket. Fontos, 
hogy a jobb anyagi körülmények miatt erős az egyházi intézmények munkaerőpiaci elszívó ereje, 
tehát hatalmas minőségi különbségek alakulhatnak ki.

Kédésem, hogy kívánja e a a kormány az állami, vagy önkormányzati finanszírozású "szociális 
bentlakásos intézmények" férőhelyeinek számát bővíteni?

Kívánja e a kormány az idősgondozással foglalkozó önkormányzati intézmények normatív 
támogatását emelni?


